
 

 

SKUPŠTINA / ASSEMBLEA 
Odbor za društvene djelatnosti 
Comitato per le attività sociali 
KLASA/CLASSE: 024-01/23-07/40 
URBROJ/N.PROT: 2163-01/15-23-02 
Pazin, 13. studenoga 2023.  
 
 

ZAPISNIK 
 

sa 12. sjednice Odbora za društvene djelatnosti Skupštine Istarske županije održane 
dana 13. studenoga 2023. godine s početkom u 10,00 sati putem online – video konferencije. 
 
Sjednici prisustvuju: predsjednik Davor Komar, Zdenko Pliško, Đina Šverko, Bruno Stermotić, 
Ivan Iskra. 
 
Opravdano odsutni: Tatjana Tomaić, Marianna Jelicich Buić 
 
Osim članova Odbora prisutni su: dr. Gordana Antić, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo 
i socijalnu skrb, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu, Patricia 
Percan, Vladimir Torbica, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost, Mr. sc. Barbara 
Škreblin-Borovčak, pročelnica Upravnog odjela za proračun i financije te Melita Ferenčić, 
pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine Istarske županije. 
 
Sjednicu otvara predsjednik Odbora za društvene djelatnosti Davor Komar, svih pozdravlja, 
konstatira kvorum i predlaže sljedeći: 
 

DNEVNI RED 
 

1. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2024. godinu i projekcije za 2025. i 2026. 
godinu – I. čitanje 

2. Prijedlog Izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 
2023. godinu 

3. Prijedlog Zaključka o prijedlogu nove Mreže javne zdravstvene službe za bolničke 
djelatnosti i nove Mreže hitne medicine i sanitetskog prijevoza u Istarskoj županiji s 
obrazloženjem 

4. Razno. 
 

 
Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red. 
 

Ad.-1 
Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2024. godinu i projekcije za 2025. i 2026. 

godinu – I. čitanje 
 
Mr. sc. Barbara Škreblin-Borovčak izlaže predmetnu točku kroz powerpoint prezentaciju. 
Ističe da je najveća promjena što se od slijedeće godine više ne iskazuje financijski plan Opće 



                                                             
 

bolnice Pula u proračunu Istarske županije obzirom da od 01.01.2024. osnivačka prava 
prelaze na državnu razinu. Time se i visina proračuna smanjuje za vrijednost njenog 
financijskog plana koji je u 2023. godini iznosio skoro 70 milijuna eura.  
Predlaže se Proračun u visini od 207 milijuna eura. Projekcija za 2025. godinu se predlaže u 
visini od 188,9 milijuna eura a za 2026. godinu u visini od 178,9 milijuna eura.  
Izdaci za financijsku imovinu i otplatu zajmova planiraju se u 2024. godini u visini od 4,2 
milijuna eura, potom u 2025. godini u visini od 4,5 milijuna eura, te u 2026. godini u visini od 
5,6 milijuna eura. Značajno smanjenje u odnosu na 2023. godinu se odnosi na kredite Opće 
bolnice Pula koji s prijenosom osnivačkih prava na državnu razinu preuzima i cjelokupnu 
kreditnu obvezu. Radi se o tri kredita sveukupne vrijednosti 750 milijuna kuna odnosno 100 
milijuna eura, koji su dijelom otplaćeni. Plaćaju se iz tri izvora: 75% Ministarstvo zdravstva, 
25% Istarska županija od čega jednu trećinu plaćaju gradovi i općine. Od 01.01.2024. 
cjelokupna obveza je samo od Ministarstva zdravstva.  
U proračunu su uključeni i financijski planovi proračunskih korisnika. Imamo 64 korisnika i 11 
vijeća i predstavnika nacionalnih manjina.  
Istarska županija je osnovala novu ustanovu, Centar za razvoj ribarstva i akvakulture Istarske 
županije koja ima status proračunskog korisnika, a u nadležnosti je Upravnog odjela za 
poljoprivredu.  
Na izborima za vijeća nacionalnih manjina došlo je do promjena te sada imamo 7 vijeća i to 
vijeće talijanske, bošnjačke, crnogorske, romske, slovenske, srpske i albanske nacionalne 
manjine, zatim 4 predstavnika i to mađarske, makedonske, češke i ukrajinske nacionalne 
manjine.  
U trogodišnjem periodu se planira koristiti sveukupno 26,3 milijuna eura kredita. Od toga je 
već pokrenut postupak zaduživanja u visini od 15 milijuna eura za izgradnju staračkog doma 
Štiglić u Puli te se trenutno čeka suglasnost Vlade RH. Bolnica Rovinj je sklopila ugovore za 
zaduživanje u iznosu od 4,3 milijuna eura, od čega se 3,3 milijuna eura koristi za adaptaciju 
zgrade za potrebe dječjeg odjela, dok se 1 milijun eura koristi za sufinanciranje europskog 
projekta korištenja energije mora unutar kojeg se namjerava zamijeniti način grijanja na nove 
zelene izvore.  
Novo zaduživanje se planira za provođenje investicija adaptacija i dogradnje tri škole koje su 
trenutno u postupku odobravanja unutar fonda NPOO – Nacionalnog plana za oporavak i 
otpornost. Iznos zaduživanja iznosi 7 milijuna eura, dok cijeli iznos tih investicija iznosi 30 
milijuna eura.  
Najviše sredstava kod proračunskih korisnika se alocira na plaće i materijalne rashode. Ističu 
se i rashodi za nabavu dugotrajne imovine i za ulaganja na nefinancijskoj imovini, odnosno 
ulaganja u investicije.  
Raspored sredstava prema proračunskih korisnicima iskazuje i dalje najveća sredstva u 
zdravstvu, iako su smanjena za 53% u odnosu na prethodni plan. Velika sredstva su planirana 
kod osnovnih i srednjih škola.  
Raspored sredstava po upravnim tijelima Istarske županije pokazuje najveću alokaciju u 
Upravnom odjelu za obrazovanje, sport i tehničku kulturu te Upravnom odjelu za zdravstvo i 
socijalnu skrb jer se provode investicije. Znatno povećanje u odnosu na prethodnu godinu je i 
u Upravnom odjelu za prostorno uređenje i gradnju radi provođenja investicije rekonstrukcije 
zgrade za potrebe medicinskog osoblja.  
Povećanje kod Upravnog odjela župana je povezano s planiranjem zajedničkih troškova koji 
se planiraju u povećanom iznosu zbog inflacije i porasta cijena usluga i roba, te zbog 
planiranja rezerve za provođenje europskih projekata koji su u velikom broju kandidirani na 
razne europske fondove, te su u fazi razmatranja, a kako se još ne zna koji će se odobriti ne 
mogu se poimence uvrstiti u proračun, stoga se planira rezerva iz koje će se provoditi 
aktivnosti po potpisanim ugovorima o europskim projektima.  
 
Predsjednik Odbora otvara raspravu. Vijećnik Ivan Iskra, izvolite.  



                                                             
 

 
Ivan Iskra se zahvaljuje na detaljnoj prezentaciji pročelnici te postavlja pitanje vezano za 
format Proračuna. Zamolio bih Vas da mi proračun dostavite u excel obliku s obzirom da imam 
poteškoća s otvaranjem u PDF obliku. 
 
Mr. sc. Barbara Škreblin-Borovčak odgovara da nema problema, dostaviti će se traženo na 
mail adresu.   
 
Zdenko Pliško postavlja pitanje vezano za program pomoć u kući. Kolika se sredstva 
izdvajaju za taj program? Isto tako jesu li razrađeni kriteriji raspodjele sredstava jedinicama 
lokalne samouprave koje učestvuju u financiranju tog programa. 
 
Dr. Gordana Antić, ističe da program pomoći u kući ostaje kao do sada. Pročelnici svih 
gradova i općina bili su pozvani na zadnji sastanak u 5. mjesecu i zamoljeni da dostave svoje 
potrebe, međutim nitko nije ništa dostavio pa s toga sredstva ostaju ista kao i prethodne 
godine, a i program ostaje isti, ostaju Pazin, Pula, Buzet, Labin i Buje. Jedan saborski 
zastupnik tražio je iste te podatke, jer želi pomoć u kući podignuti na nacionalnu razinu i 
pokrenuti to pitanje u Saboru. Stoga vezano za ovu temu, to nije završena priča.  
 
Zdenko Pliško ističe da zna za tu inicijativu koju su pokrenuli prema gospodinu Dausu, da se 
to pitanje postavi u Saboru i da se iz državnog proračuna osiguraju određena sredstva za ovaj 
program. Taj program je za umirovljenike najprihvatljiviji i njime se smanjuje pritisak na 
institucionalnu skrb.  
 
Dr. Gordana Antić dodaje da je kolegica dala sve podatke saborskom zastupniku te će to 
pitanje biti pokrenuto u Saboru.  
 
Odbor za društvene djelatnosti, nakon kraće rasprave, sa 4 glasa ZA i 1 SUZDRŽANIM donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2024. godinu i projekcije za 2025. i 
2026. godinu u  I. čitanju, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje. 
 
 

Ad.-2. 
Prijedlog Izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 

2023. godinu 
  

Patricia Percan, obrazlaže predmetnu točku. Ističe da je došlo do tehničke promjene vezano 
za prikazivanje sredstava u proračunu Istarske županije. Obzirom na nedavnu unutarnju 
reviziju, predloženo nam je da Fond za sport više ne bude kao izdvojena stavka nego sastavni 
dio javnih potreba u sportu. Sukladno tome odlučili smo se da idemo na izmjenu i dopunu, na 
način da će nam Fond za sport biti sastavni dio javnih potreba sportske zajednice Istarske 
županije u nepromijenjenom iznosu.  
 
Odbor za društvene djelatnosti, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 

Podržava se prijedlog Izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije 
za 2023. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 



                                                             
 

 
 

Ad.-3. 
Prijedlog Zaključka o prijedlogu nove Mreže javne zdravstvene službe za bolničke 

djelatnosti i nove Mreže hitne medicine i sanitetskog prijevoza u Istarskoj županiji s 
obrazloženjem 

 
Dr. Gordana Antić navodi da su prethodno održana 2 sastanka s Ministrom zdravstva, 
vezano za prijedlog Ministarstva na novu mrežu hitne medicine a sve sukladno europskim 
naputcima za preuzimanje bolnica u okrilje države te s druge strane smanjenju broja postelja 
i povećanju broja stolaca. To bi konkretno značilo da je trend u Europi, koji se očekuje i od 
nas, da se smanji broj pacijenata koji leže u bolnici a povećava broj pacijenata koji su u 
dnevnoj bolnici. Sukladno tome, Ministarstvo je dalo svoj prijedlog a upravno i stručno vijeće 
bolnice je dalo odgovor, te je smanjen broj postelja internog odjela a povećan broj stolaca. 
Zamolili smo da nam povećaju broj za adolescentnu psihijatriju jer nemamo psihijatrijski 
odjel odnosno djelatnost dnevne dječje psihijatrije koja se do sada sufinancirala od strane 
Istarske županije, kao projekt. Predložili smo to Ministru, koji nam je rekao da to predložimo, 
i predlažemo 8 stolica. Bila bi to jedna grupa mladih koji bi mogli biti zbrinjavani u dnevnoj 
bolnici, takozvanoj vikend bolnici u Puli, da ne moraju putovati u Rijeku. Isto tako bolnica je 
zatražila povećani broj za neurokirurgiju s obzirom da imaju te resurse. Za palijativne 
postelje također smo dobili od Ministarstva prijedlog za povećanje s 5 na 15 te je to usvojeno 
od strane Opće bolnice. Na upit za hospicij, odgovoreno nam je da to spada pod primarnu 
zdravstvenu zaštitu ali mislim da ne bi trebalo biti problema s obzirom na europsku direktivu 
da se u Hrvatskoj mora otvoriti što više palijativnih postelja a isto tako i palijativna 
pedijatrijska skrb, koja će bit u Rijeci, a obuhvaćat će pacijente iz Istarske županije. Za 
specijalnu bolnicu Rovinj pokušavamo ugovoriti više postelja, da sadašnji broj od 56 
dignemo na 100.  
Što se tiče mreže hitne medicine i sanitetskog prijevoza, u ponedjeljak smo kod Ministra 
iskazali nezadovoljstvo na novi Prijedlog, jer je to već bilo na savjetovanju i čitanju, gdje smo 
da li svoje mišljenje. Ministar je rekao da je svima udovoljeno, međutim nama nije. Pokušali 
smo u ponedjeljak na sastanku to s njime dogovoriti, međutim rekao nam da je dostavimo 
napismeno preko predstavničkog tijela, to smo napravili i zbog toga smo i žurili s ovom 
točkom dnevnog reda za Skupštinu. Međutim, 8. studenog je Nova mreža već objavljena, mi 
idemo sa zahtjevom prema Ministarstvu, a hoće li doći do korekcije, ne znamo. Nova mreža 
se odnosi na 5 dodatnih liječnika za Umag, i takozvani tim T2 za Rovinj i Pazin koji nam nisu 
usvojeni.  
Ovo je 5. proširenje mreže hitne medicine i sanitetskog prijevoza, prvi put nam je uopće 
usvojeno 3 tima T2, Pula, Poreč i Labin, te pripravnost u Puli. Usporedno s prethodnom 
mrežom, u svim županijama, svi su dobili više timova u odnosu na broj stanovnika. Novost je 
u financiranju da se osiguravaju sredstva izvan sezone, od 01.01. do 31.03. i od 01.10 do 
31.12. isključivo iz vlastitih sredstava Ustanove i sredstava Istarske županije. Dok će se u 
periodu od 01.04. do 30.09. sukladno povećanju turističke pristojbe financirati ne samo 
Nastavni zavod za hitnu medicinu Istarske županije nego i turističke ambulante Istarskih 
domova zdravlja i objedinjeni hitni bolnički prijem Opće bolnice Pula. Dakle ta će sredstva 
biti financirana preko jedinica lokalne samouprave, njihovih proračuna a one su o tome 
obaviještene. 
 
Odbor za društvene djelatnosti, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 



                                                             
 

Podržava se prijedlog Zaključka o prijedlogu nove Mreže javne zdravstvene službe za bolničke 
djelatnosti i nove Mreže hitne medicine i sanitetskog prijevoza u Istarskoj županiji s 
obrazloženjem, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 

Ad.-4.  
Razno 

 
Bruno Stermotić, postavlja pitanje vezano za izgradnju staračkog doma Alfredo Štiglić. 
Kako napreduju radovi odnosno kada će krenuti stvarni početak dogradnje? 
 
Dr. Gordana Antić, odgovara da sve ide svojim tokom. Depadansa, odnosno tamo gdje je 
bio dnevni Centar za demenciju i Alzheimero, ti Centri se trenutno nalaze u zgradi hospicija i 
tu su radovi započeti. Prvotni plan je bio da radovi budu dovršeni do kraja 1. mjeseca, prema 
najnovijim informacijama tijekom veljače bi trebali biti završeni, kada će se korisnici vratiti 
natrag. Za veliku zgradu su u tijeku postupci javne nabave i oni će početi u trenutku kada se 
prebace korisnici natrag u depadansu. Planirani su radovi kroz period od 2 godine.  
 
 
 
Završeno u 10,30 sati. 
 
 
Zapisnik vodila: 
Adeana Fabijančić      Predsjednik Odbora 
        Davor Komar 
 


